
 
Protokół Nr  2/08 

z posiedzenia Komisji  Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych Rady Miejskiej 
w dniu  24 stycznia  2008 r. 

 
Obecni wg załączonej listy. 
Miejsce obrad: Biuro Rady Miejskiej 
 
 

Tematyka  Komisji:  

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Zaopiniowanie projektów uchwał na XXI Sesję Rady Miejskiej: 

a) w sprawie najniższego wynagrodzenia zasadniczego oraz wartości jednego punktu w 
złotych w Zarządzie Obiektów Sportowych i Komunalnych w Białogardzie – druk B, 

    Przedstawia: Henryk Kraczkowski, Dyrektor ZOSiK 
 
b)   w sprawie przekształcenia Miejskiej Biblioteki Publicznej w Białogardzie w Miejską i 

Powiatową Bibliotekę Publiczną w Białogardzie oraz nadania jej statutu  – druk E, 
c)  w sprawie przyjęcia z zakresu właściwości Powiatu Białogardzkiego wykonywania 

przez Miejska Bibliotekę Publiczną w Białogardzie zadań powiatowej biblioteki 
publicznej – druk F, 

    Przedstawia: Dariusz Florek, Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej 
 
d)  zmieniająca uchwałę w sprawie stawek dotacji przedmiotowych dla miejskich zakładów 

budżetowych – druk G, 
e) zmieniająca uchwałę  budżetową na rok 2008 – druk I, 

    Przedstawia: Lucyna Szymecka, Skarbnik Miasta 
 
3. Sprawy różne. 
4.  Zamknięcie posiedzenia. 
 
 
 
Ad 1 
 

Posiedzenie o godz. 17.00 „otworzył i prowadził” przewodniczący Komisji Edukacji – 
Janusz Turnik. Komisja przyjęła protokół z poprzedniego posiedzenia. 
Porządek  przegłosowano: za-4 (jednogłośnie). 
 Skarbnik Miasta zgłosiła problem dot. opiniowania przez merytoryczne komisje zmian 
w budżecie Miasta. Pytała jak to będzie wyglądało? 
 Przewodniczący Komisji poinformował, że Komisja będzie opiniowała zarządzenia 
Burmistrza Miasta. 
 
 
Ad 2 
Komisja zaopiniowała następujące  projekty uchwał na XXI Sesję Rady Miejskiej: 

e) w sprawie najniższego wynagrodzenia zasadniczego oraz wartości jednego punktu w 
złotych w Zarządzie Obiektów Sportowych i Komunalnych w Białogardzie – druk B, 

    Przedstawiła: Ewa Piścio, Gł. Księgowa ZOSiK 
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Głos w dyskusji zabrali: 
J.Turnik – pytał dlaczego dopiero teraz zgłoszono projekt, a nie przed nowym rokiem jak to 

zrobiły szkoły? 
Gł. Księgowa ZOSiK  - odpowiedziała, że  21 grudnia ubr. był złożony wniosek w tej sprawie. 
J.Leszczyk – pytał kto tworzy przedstawioną  tabelę. 
Gł. Księgowa ZOSiK  – odpowiedziała, że w tej sprawie jest Rozporządzenie Rady Ministrów.  

 
Komisja zaopiniowała w/w projekt pozytywnie, głosując: za-4 (jednogłośnie). 

 
f)   w sprawie przekształcenia Miejskiej Biblioteki Publicznej w Białogardzie w Miejską i 

Powiatową Bibliotekę Publiczną w Białogardzie oraz nadania jej statutu  – druk E, 
    Przedstawił: Dariusz Florek, Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej 

 
Komisja zaopiniowała w/w projekt pozytywnie, głosując: za-4 (jednogłośnie). 

 
g)  w sprawie przyjęcia z zakresu właściwości Powiatu Białogardzkiego wykonywania 

przez Miejska Bibliotekę Publiczną w Białogardzie zadań powiatowej biblioteki 
publicznej – druk F, 

    Przedstawił: Dariusz Florek, Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
J.Leszczyk – pytał gdzie zapisano w Statucie zależności między bibliotekami, czy tu chodzi 

tylko o nazewnictwo? 
Dyrektor – odpowiedział,  że nie może być przełożonym nad bibliotekami gminnymi. Z ustawy 

wynika nadzór pedagogiczny. W bibliotekach ościennych są duże zaległości, nie radzą 
sobie ze sprawami kadrowymi, brakuje im doświadczenia i kadry merytorycznej. Nie mają 
pomocy w przypadku sprawozdawczości.  

J.Leszczyk – pytał o finansowanie przez gminy. Podejrzewa, że Powiat ucieka od obowiązku 
dot. utworzenia Biblioteki Powiatowej. 

Dyrektor  – wyjaśnił, że dotacja będzie wpływała na  konto Biblioteki. 
K.Jarosz – nawiązał do zapisu, że siedzibą jest m. Białogard i obejmuje teren powiatu. Radny 

pytał czy Biblioteka otrzyma nowy lokal? 
Dyrektor – wyjaśnił, że siedziba jest na terenie miasta. Nie można łączyć biblioteki z innymi 

bibliotekami o różnych profilach działalności np. miejskiej z pedagogiczną. Z jednej 
strony Powiat będzie miał bibliotekę, z drugiej my otrzymamy dodatkowe środki. 

J.Turnik – zgłosił uwagę dot. wysokości kwoty dotowanej przez Powiat, gdyż taki zapis 
powinien być zawarty w porozumieniu. Ponadto powinny być zagwarantowane środki na 
płace procentowo. Przewodniczący Komisji wnioskował o wyraźne zapisanie tego.  

Dyrektor – odpowiedział, że brak jest kwoty, bo to będzie stała kwota. Powiat nie będzie 
decydował o przeznaczeniu środków, na które Dyrektor przygotuje stosowny plan.  

Skarbnik – poruszyła sprawę dokładania się do inwestycji prowadzonych na rzecz biblioteki.  
J.Turnik – pytał o sprawy dot. wyjazdów pracowników np. do Tychowa. Czy pracownicy 

docelowo zostaną z firmie w związku z działalnością galerii i muzeum? 
Dyrektor – stwierdził, że pracownicy są przygotowani do zastępstwa. Obecnie są ujęci w 

strukturze w strukturze Biblioteki, ale w przypadku przejścia pod dom kultury struktura 
organizacyjna może ulec zmianie.  

J.Leszczyk – pytał o koszty przygotowania stanowiska oraz proponował zapis np. o stopień 
inflacji odnośnie eksploatacji obiektu.  
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E.Litewka, Prezes Stowarzyszenia Społeczno-Gospodarczego Ziemi Białogardzkiej – pytała 
czy nie należało najpierw porozmawiać z samorządami ościennymi, Białogard ma 
pieniądze, które powinien dostać Powiat?  

Dyrektor – odpowiedział, że Biblioteki w Tychowie, Karlinie nie mają możliwości 
realizowania zadań. Dlatego z chwilą uprawomocnienia się Statutu Dyrektor przejmie 
nadzór merytoryczny, który dotychczas pełniła Książnica Szczecińska. 

 
Komisja przegłosowała poprawkę do porozumienia, aby zapisać wysokość dotowania z 
uwzględnieniem kosztów funkcjonowania oraz środków na inwestycje i zakup księgozbiorów. 
Poprawkę przegłosowano: za-4 (jednogłośnie). 

Komisja zaopiniowała w/w projekt z poprawką pozytywnie, głosując: za-4 (jednogłośnie). 
 
 

h) zmieniająca uchwałę w sprawie stawek dotacji przedmiotowych dla miejskich zakładów 
budżetowych – druk G, 

    Przedstawiła: Lucyna Szymecka, Skarbnik Miasta 
 

Komisja zaopiniowała w/w projekt pozytywnie, głosując: za-4 (jednogłośnie). 
 
Przewodniczący Komisji ogłosił przerwę od 18.10 do godz.18.15. 
Po przerwie wznowiono posiedzenie. 
 

e) zmieniająca uchwałę  budżetową na rok 2008 – druk I, 
    Przedstawiła: Lucyna Szymecka, Skarbnik Miasta 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
J.Turnik – pytał o etat leśnika. 
Skarbnik – wyjaśniła, że kwota 4 tys. zł dotyczy zatrudnienia na zlecenie pracownika Straży 

Leśnej. 
J.Leszczyk – powiedział, że mieliśmy odejść od pełnomocnika. Radny uważa, że winien być 

ogłoszony konkurs i wybrany docelowy dyrektor. Radny proponował, aby ogłosić konkurs 
ofert w sprawie przedstawienia koncepcji funkcjonowania domu kultury. 

Z-ca Burmistrza – przedstawił propozycję zapisu w § 14 dot. upoważnienia Burmistrza do 
dokonywania zmian. 

J.Turnik – proponował, aby wykreślić w § 2 ust. 6. Ponadto Przewodniczący Komisji 
proponował, aby powołać dyrektora domu kultury a proponowane wynagrodzenie dla 
pełnomocnika przekazać nowo zatrudnionej osobie. Dyrektor Biblioteki jest zajęty 
biblioteką i jej przekształceniem. 

Skarbnik – powiedziała, że nie mamy instytucji to nie można powołać dyrektora. 
J.Leszczyk – pytał  jaka jest praktyka w zakresie dokonywania zmian w planach finansowych, 

czy to radnych nie zmusi do odbywania komisji dwa razy w tygodniu? Dlatego Radny 
proponował określenie kwoty np. do 50 tys. zł. 

J.Turnik – stwierdził, że intencją było śledzenie ruchów Burmistrza. Ten paragraf nie 
ogranicza Burmistrzowi pracy. Jak to będzie wyglądało zostawmy życiu.  

Z-ca Burmistrza – wyjaśnił, że RIO stwierdziła, iż są zapisane za daleko idące upoważnienia i 
autopoprawką Burmistrz zgłosił wykreślenie tego zapisu. Obecnie o każdą zmianę trzeba 
będzie pytać merytoryczne komisje Rady. 

Skarbnik – powiedziała, że to utrudni nam pracę.  
J.Turnik – nadmienił, że wiele razy zwoływano sesje nadzwyczajne, bo po terminie coś 

zgłoszono. 
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K.Jarosz – stwierdził, że jest za ustaleniem kwoty upoważniającej Burmistrza do dokonywania 
zmian w budżecie. 

 
Przewodniczący Komisji poddał  pod głosowanie następujące wnioski: 

1) wykreślenie w § 2 ust. 6: za-1. Poprawka nie przeszła. 
2) dopisać w § 2 ust. 6 „do kwoty 50 tys. zł”: za-3. Poprawka przeszła. 

Komisja przegłosowała pozytywnie w/w projekt uchwały z poprawką: 
za-3, przeciw-1, wstrzymało się-0. 

 
J.Turnik – zgłosił uwagę, aby ponowić wniosek o powołanie osoby dyrektora domu kultury. 
 
Ad 3 
W sprawach różnych Komisja zaopiniowała następujące pisma: 
1.RGS.8171-2/08 z dnia 24 stycznia 2008 r. w sprawie zmiany planu wydatków budżetowych 
w dziale 851 Ochrona Zdrowia Rozdział 85153 Zwalczanie Narkomanii. 
Komisja zaopiniowała pozytywnie, głosując: za-4 (jednogłośnie). 
 
2. Wniosek Dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 3 w Białogardzie z dnia 23.01.2008 r. w 
sprawie zmiany planu wydatków budżetowych w rozdziałach 80101, 85401. 
Komisja zaopiniowała pozytywnie, głosując: za-4 (jednogłośnie). 
 
Ponadto Przewodniczący Komisji zapoznał radnych z następującymi pismami: 
1. Szpitala Powiatowego w Białogardzie w sprawie obniżenia stawek podatku od 

nieruchomości na rok 2008, 
2.  odpowiedzią Burmistrza  Miasta na pismo BR.0050-10/08 w sprawie przedstawienia skarg 

skierowanych do Burmistrza, 
3. Opiekunek MOPS w Białogardzie w sprawie zawarcia umów  na usługi opiekuńcze oraz 

odpowiedzią Burmistrza na interpelację Nr 3/08 w tej sprawie (w załączeniu). 
 
J.Turnik – pytał o opiekę medyczną w szkołach i wyjazdy dzieci na basen? 
Z-ca Burmistrza – stwierdził, że poinformowano dyrektorów na odprawie, że otrzymają środki 

na wybrany basen, po równo dla każdej szkoły. Obecnie została wstrzymana gimnastyka 
korekcyjna. 

K.Jarosz – stwierdził, że w Centrum Rehabilitacji jest taka sytuacja, że dziecko ma 
skierowanie na rehabilitację i nie wpuszcza się na basen.  

J.Turnik – powiedział, że lepiej byłoby, gdyby Miasto wynegocjowało stawki na jednym 
basenie i u przewoźnika, to wyjedzie więcej dzieci. 

Z-ca Burmistrza – powiedział, że to jest w gestii dyrektorów szkół. Z-ca Burmistrza 
przedstawił sytuację dot. wyjazdów na basen, jaka miała miejsce latem ubr. Wówczas było 
mało chętnych, dlatego koszt dojazdu i opieki był bardzo wysoki. 

 
Ad 4 
 

Po wyczerpaniu tematyki o godz. 19.10 
 
zakończono posiedzenie Komisji.  

Protokołowała: Małgorzata Zimmer 

 

Przewodniczący  Komisji 
              

                    Janusz Turnik 
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